
Uittreksel concept-verslag commissie M&B 20-06-2022 over de voordracht Jaarstukken 2021 

4. A-agenda Algemeen
4a. Voordracht Jaarstukken 2021
4a1. Verslag van bevindingen Publiek Belang Accountants en bestuurlijke reactie
4a2. Verslag mondelinge vragenronde Jaarrekening 30 mei 2022

De voorzitter vertelt dat de financiële aspecten van de jaarstukken zijn besproken in de commissie 
Economie Financiën en Bestuur. In deze commissievergadering kan met elkaar worden gesproken 
over de onderwerpen die zijn gerelateerd aan Mobiliteit en Bereikbaarheid. Het verslag van deze 
commissie wordt aan Provinciale Staten toegestuurd, ter besluitvorming in de Statenvergadering van 
juli 2022.

Mevrouw Kuiper (CDA) heeft ook in het afgelopen jaar weer op goede wijze informatie van de 
gedeputeerde en de ambtelijke organisatie mogen ontvangen. De vragen die er toch nog waren over 
de Jaarrekening zijn middels een technische vragenronde beantwoord. De wijze van behandeling van 
het iMPI draagt bij aan een goede informatievoorziening.
Het is goed om te lezen dat in 2021 intensief is samengewerkt met de regio om de grootste 
regionale verkeersrisico’s in beeld te brengen en hiervoor prioritaire maatregelen te bepalen.

De heer Terwal (VVD) bedankt de gedeputeerde en de ambtelijke ondersteuning voor de uitgebreide 
en heldere verslaglegging. Het is evenals de vorige jaren een lijvig document. 
Het is goed om te zien dat het percentage van wegen die voldoen aan de beeldkwaliteitseisen en het 
percentage van zeer tevreden weggebruikers ook dit jaar weer boven de gestelde doelen liggen. Ook 
het percentage van 100 procent van projecten die zijn afgerond volgens de kwaliteitseisen, stemt 
tevreden. Echter een punt van zorg is dat slechts zes van negen projecten zijn afgerond. Van het 
aantal fase-afrondingen bij de voortgang van studies en projecten zijn slechts drie van tien 
gerealiseerd. Wat gaat de gedeputeerde doen om te zorgen dat voor dit lopende jaar en volgende 
jaren er meer projecten de studie-, plan- en realisatiefase doorlopen? Is de gedeputeerde het met de 
VVD eens dat de Provincie zich geen vertraging kan permitteren in het verbeteren en aanleggen van 
infrastructuur?  Uit prognoses blijkt dat het wegverkeer, ondanks het toegenomen thuiswerken, 
verder stijgt door toenemende bevolkingsgroei en groei van economische bedrijvigheid. De 
beantwoording van schriftelijke vragen over de prognoses van het Kennisinstituut voor 
Mobiliteitsbeleid ziet de heer Terwal met belangstelling tegemoet.
De VVD steunt de ambitie voor de verduurzaming van infrastructuur, maar blijft dit kritisch volgen 
vanwege de toenemende hoeveelheid belastinggeld dat hiervoor wordt aangewend.
Het is fijn dat het energieverbruik van openbare verlichting is afgenomen door de uitrol van 
Ledverlichting en dat de eerste resultaten over het gebruik van epoxy asfalt er goed uitzien. In de 
pilot Grass2Grit is uit bermgras een dooimiddel voor gladheidsbestrijding ontwikkeld. Bezien wordt 
of de doelstellingen te realiseren zijn. Wat wordt bedoeld?
De media doen melding van haarscheurtjes in de 3D geprinte fietsbruggen langs de N243. Zijn de 
fietsbruggen nu onbruikbaar? Wie is in dat geval verantwoordelijk voor de geleden schade?
Afrekeningsverschillen pakken 7,8 miljoen euro lager uit. Een groot deel betreft de lager uitgevallen 
subsidielasten voor het project Omlegging A9 Badhoevedorp. Is het niet wenselijker om dit bedrag 
weer in te zetten voor het realiseren van geplande infrastructuur, nu de financiële tegenvallers zich 
daar opstapelen?



Mevrouw Van Geffen (Liberaal N-H) bedankt voor de beantwoording van technische vragen en de 
heldere Jaarrekening. Zij sluit aan bij de zorg van de heer Terwal over toenemend verkeer en te 
weinig actie.
Het programma SolaRoad leed in 2020 100.000 euro en in 2021 163.000 euro verlies. Wat is de 
komende drie jaar het plan met SolaRoad? Hoe voorkomt de gedeputeerde dat dit een jaarlijks 
verlieslijdend project wordt?
Mevrouw Van Geffen spreekt complimenten uit voor het onderhoud. Wegen, fietspaden en busbanen 
liggen er mooi bij, net als de bermen. De communicatie online van de verkeersinspecteurs is heel 
vaardig. Storingen worden goed aangegeven. Het beheer en onderhoud van de Waterwolftunnel zijn 
opvallend goed verlopen.

De heer Jensen (JA21) constateert dat er veel geld gaat naar zaken waarvan JA21 niet direct een 
voorstander is, maar kijkende naar deze commissie ziet de fractie dat heel prudent wordt omgegaan 
met het geld. De onzekerheden van de afgelopen twee jaar noopten tot een conservatieve manier van 
kijken naar het budget. De prestaties van het afgelopen jaar als het gaat over bijvoorbeeld het 
openbaar vervoer en infrastructuur verdienen een compliment. Het is goed dat rekening wordt 
gehouden met minder inkomsten. Er moeten nog zoveel zaken worden aangepakt op het gebied van 
onderhoud en infrastructuur. Wat ook zorgen baart, is dat het moeilijk wordt om mensen te vinden 
voor de verschillende projecten in het iMPI. De kosten voor de inhuur van externen kunnen 
behoorlijk oplopen. Mogelijk kan nog eens nader worden bekeken in hoeverre externe inhuur en 
onderzoeken nodig zijn, of uitgesteld kunnen worden. Zijn alle subsidies nodig? Hoeveel gebruik is 
er gemaakt van de subsidieregeling Doortrappen? JA21 is niet tegen, maar de fractie ziet graag dat 
de gelden op de best mogelijke manier worden besteed. De algemene indruk is dat er sprake is van 
een gezonde bedrijfsvoering, maar dat er niet achterover geleund kan worden. Er komen nog genoeg 
problemen op de Provincie af, zoals de betaalbaarheid van het openbaar vervoer en de stijgende 
kosten van infrastructuur. JA21 vertrouwt erop dat de gedeputeerde en zijn staf deze zaken 
voortvarend zullen oppakken en wenst hem daarbij veel succes.

Statenlid Van der Waart (GL) las de jaarstukken met veel interesse en met name voor deze commissie 
Programma 3 en 4. Zij sluit zich aan bij alle complimenten. De beantwoording van de technische 
vragen gaf veel extra duidelijkheid.

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) of GL de zorgen deelt over de verduurzamingsprojecten 
zoals Grass2Grit, SolaRoad en de 3D geprinte fietsersbruggen.

Statenlid Van der Waart (GL) antwoordt dat GL de zorg deelt als het gaat over de financiering van 
infrastructuur, maar niet specifiek deze projecten. Voor GL staat de verduurzaming ervan toch nog 
steeds als belangrijke doelstelling als een paal boven water.

De heer Meiland (D66) las de jaarstukken met interesse. Omdat de jaarstukken en de Kaderbrief 
nauw aan elkaar zijn verbonden zal zijn bijdrage beide agendapunten omvatten.
Het is opvallend hoeveel infrastructurele projecten er in uitvoering zijn en hoeveel er in de planning 
staan. Wat ook opvalt is de onderbesteding ten opzichte van de begroting als gevolg van uitstel van 
andere infrastructurele projecten. D66 sprak deze zorg al eerder uit bij de behandeling van het IMPI, 
maar vraagt hiervoor opnieuw aandacht. Uitstel leidt tot een mooi financieel resultaat op de korte 
termijn, maar leidt er tegelijkertijd toe dat de financiering onder druk komt te staan door onder meer 



inflatie. Gezien de huidige arbeidsmarktsituatie wordt het lastig om personeel te vinden voor de 
uitvoering van projecten. Daardoor moet het ambitieniveau van projecten mogelijk naar beneden 
worden bijgesteld, of moet worden heroverwogen of projecten nog wel levensvatbaar zijn.
Door een dergelijke neerwaartse spiraal kan de Provincie steeds minder projecten realiseren, of moet 
zij concurreren met het bedrijfsleven. Het niet realiseren of niet kunnen starten van infrastructurele 
projecten kan meerdere oorzaken hebben, zoals het niet aanvragen van subsidies door gemeenten, 
of het niet op tijd afronden van de planfase van projecten, of dat er niet kan worden aanbesteed 
omdat er geen uitvoerend personeel is. Wat doen Gedeputeerde Staten eraan om te zorgen dat het 
ambitieniveau niet in gevaar komt? In hoeverre kunnen Gedeputeerde Staten gemeenten aansporen 
om versnelling aan te brengen in het aanvragen van subsidie voor mobiliteitstransitie? Welke 
projecten bekijkt het college om versneld van de Investeringsagenda te halen en die als prioritair 
project aan te wijzen?

De heer Hoogervorst (SP) zegt dat de SP een positieve ontwikkeling ziet in de jaarstukken, ook op het 
gebied van mobiliteit. De fractie is positief over de wijze waarop het PMI en het PMO zijn 
samengevoegd tot het iMPI. Complimenten zijn er voor de zorgvuldigheid waarmee de organisatie dit 
project heeft ingezet. 
De SP is ook positief over de ruime aandacht voor de fiets en andere vormen van actieve mobiliteit. 
Zorgen zijn er dat de beschikbaarheid van de subsidie Kleine Infra onder druk staat. De financiële 
situatie van gemeenten staat cofinanciering van infraprojecten nauwelijks toe. Hoe kijkt de 
gedeputeerde hier tegenaan?
De SP sluit zich aan bij de vragen van Liberaal N-H over SolaRoad. Het programma is al lange tijd 
verlieslijdend en niet succesvol. Wellicht is het verstandig ermee te stoppen.
De SP maakt zich zorgen over de toekomstbestendigheid van de beschikbaarheid van financiële 
middelen voor infrastructuur. De fractie ziet uit naar de nota over het financiële perspectief.
Niet alles kan. Het is belangrijk om te kiezen voor wat echt noodzakelijk is, namelijk het onderhoud.
De afgelopen jaren werd serieuzer gekeken naar het groter geheel van het openbaar vervoer. Waar 
opmerkingen van de SP en andere fracties in een vorige Statenperiode nog weleens werden 
weggewoven, heeft de fractie bij deze gedeputeerde een beter gevoel. Met elkaar worden meters 
gemaakt. Als die meters ook fijnmazig zouden kunnen worden neergelegd, dan zou dat een goede 
ontwikkeling zijn.

Statenlid Zoon (PvdD) merkt op dat de PvdD eerder sceptisch was bij de overzetting naar 
gebiedsaannemers. De fractie ziet daarin nog steeds een risico. Kan een bedrijf dat asfalt aanlegt ook 
goede faunapassages aanleggen? Legt het dezelfde prioriteit bij biodiversiteit? De N307 kent veel 
faunaslachtoffers. In de jaarstukken wordt benoemd dat verbetering mogelijk is, zoals bij het kappen 
van bomen voor infrastructuur. Er is een duidelijke verandering in de houding van de Provincie ten 
opzichte van afgelopen jaren. Dit is duidelijk zichtbaar in de jaarstukken.
Vorig jaar is een start gemaakt met de Actieagenda Actieve mobiliteit.
Er is minder groot onderhoud gepleegd. De arbeidsmarkt staat onder druk en de kosten stijgen.  Dat 
brengt een risico met zich mee, want niet alles kan. De positieve verbetering in de afgelopen jaren 
kan dan het kind van de rekening worden. Kan de gedeputeerde verzekeren dat dit niet gaat 
gebeuren?

De heer Carton (PvdA) bedankt voor de financiële verantwoording. Middels een waslijst aan acties en 
verbeteringen wordt in de programma’s een verbeterslag gemaakt.



In de commissie Economie Financiën en Bestuur gaf de heer Carton namens de PvdA een aantal 
aandachtspunten mee. Er is vooral zorg richting de toekomst. Bij de Kaderbrief komt de heer Carton 
daarop terug.

De heer Mangal (DENK) spreekt complimenten uit voor de jaarstukken. Daarin valt te lezen dat het 
aantal daadwerkelijk geplaatste laadpalen lager is dan voorspeld. Dat komt omdat de palen worden 
geplaatst op basis van de vraag naar publieke laadinfrastructuur. De prognoses zijn bedoeld om 
perspectief te bieden aan de benodigde inkoop van laadinfrastructuur in de capaciteitsplanning. In 
de nieuwsberichten valt te lezen dat elektrische auto’s tijdens de vakantieperiode mogelijk weer 
worden omgeruild voor een fossiele brandstofvariant, omdat de laadinfrastructuur tekort schiet.
Hoe denkt het college perspectief te kunnen bieden voor het laden van elektrische auto’s aan hen die 
milieubewust rondrijden door Noord-Holland en de Provincie zich aantrekkelijk maakt voor de 
milieubewuste recreant? Hoe gaat het college om met de rest van Noord-Holland waar de MRA niet 
over gaat?

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) of de heer Mangal het met hem eens is dat mensen de 
elektrische auto tijdelijk omruilen voor een fossiele brandstofauto omdat er te weinig laadpalen zijn 
in het buitenland en dat de Provincie daarover niet gaat. 

De heer Mangal (DENK) is zich hiervan terdege bewust. De Provincie wil aantrekkelijk zijn voor 
recreanten en toeristen vanuit het buitenland. Ze wil vooral milieubewuste recreanten aantrekken die 
niet rijden in auto’s op fossiele brandstof.

Reactie Gedeputeerde Staten in eerste termijn:

Gedeputeerde Olthof is het ermee eens dat het aanbod van laadinfrastructuur elders in Europa nog 
niet overal zover is. Noord-Holland, Utrecht en Flevoland zijn ver wat betreft publieke 
laadinfrastructuur.
Alle complimenten draagt de gedeputeerde direct over aan de organisatie.
Statenlid Zoon gaf een mooie opsomming van de risico’s. De stapeling van risico’s werkt door in 
planning en de realisatie van projecten. Het wordt een probleem als het totaal aan onderbesteding 
toeneemt. Dat probleem ziet het college nu niet. Er wordt hard gewerkt aan het werven en aannemen 
van personeel. Gekeken wordt naar een slimmere aanpak bijvoorbeeld door een andere volgorde en 
naar het samenwerken met partners en gemeenten. De optelsom van alle elementen maakt het lastig 
om ambities daadwerkelijk te realiseren. Het college is van mening dat het daarmee niet te ambitieus 
is. Een stuk onderbesteding is niet erg. Vanwege de stikstofdiscussie kunnen mogelijk vergunningen 
niet worden afgegeven. Offertes worden ingetrokken omdat grondstoffen niet voorradig zijn.
Innovatie en de ontwikkeling van Smart Mobility kennen kinderziektes. Provincie Noord-Holland wil 
op het gebied van dergelijke ontwikkelingen graag vooroplopen maar niet tegen elke prijs. Het kan 
betekenen dat tegen ontwikkelfaalkosten wordt aangelopen.
In het project Grass2Grit won een ‘fabriek’ (een loods met enkele machines) in Noord-Holland een 
prijs door de sappen uit gemaaid gras te gebruiken als gladheidbestrijdingsmiddel. De vezels van het 
gras kunnen worden gebruikt bij de ontwikkeling van straatmeubilair. Vanuit Europa is hiervoor 
subsidie ontvangen, maar op enig moment bleek het gladheidsbestrijdingsmiddel het niet te worden. 
De Provincie besloot om dit proces te stoppen. De verschillende partners beoordelen nu wie wat 
overneemt in het kader van de ontmanteling.



De haarscheurtjes in de 3D geprinte fietsbruggen hebben geleid tot een grote teleurstelling. De 
aannemer onderzoekt de oorzaak. Er wordt een tijdelijke voorziening getroffen zodat het fietspad 
wel kan worden gebruikt. De risico’s en de kosten worden gedeeld met de aannemer. Zowel de 
Provincie als de aannemer staken samen hun nek uit voor innovatie en nieuwe ontwikkelingen. In het 
algemeen en in het kader van aanbestedingen moet er scherper worden opgelet dat de rekening niet 
altijd bij de Provincie komt te liggen. 
SolaRoad bestaat uit twee onderdelen. In het ene deel is de Provincie Noord-Holland aandeelhouder. 
Dat betreft het bedrijf dat SolaRoad ontwikkeld heeft en dat gebruikmaakt van zonnefietspaden. 
Meerdere partijen leggen zonnepaden aan. SolaRoad kent ook een ontwikkeldeel. De Provincie is de 
eigenaar van de fietsinfrastructuur waar de zonnefietspaden worden toegepast. Aan de 
ontwikkelkant, het onderdeel waarin de Provincie een belang heeft, wordt kritisch gevolgd hoelang 
de Provincie nog wil participeren. Op dit moment ziet het college nog geen aanleiding om daar uit te 
stappen. Er wordt ook geen extra geld gevraagd, maar SolaRoad is wel een punt van aandacht.

Bij interruptie vraagt de heer Deen (PVV) wanneer nu eindelijk de stekker wordt getrokken uit een 
niet lopend project. Het is al dubieus dat de Provincie altijd maar innovatieve ontwikkelingen zou 
moeten steunen.

Gedeputeerde Olthof wijst op het onderscheid. De Provincie heeft een belang. Er hoeft op dit 
moment geen extra geld naar SolaRoad. Daarnaast heeft de Provincie haar rol als beheerder van 
infrastructuur. Als het gaat om het belang dan wordt daarnaar kritisch gekeken.

Bij interruptie wijst mevrouw Van Geffen (Liberaal NH) op de rol van de Provincie, die mede-eigenaar 
is van een bedrijf dat tegelijkertijd concurrent is in de markt. De gedeputeerde zegt dat er geen geld 
bij hoeft te worden gelegd, maar als er verlies wordt geleden dan moet het geld toch ergens vandaan 
komen?

Gedeputeerde Olthof verduidelijkt dat de Provincie geen aannemer is en ook geen belang heeft in 
een aannemer. Het zijn uiteindelijk de aannemers die kiezen voor een concept als SolaRoad. De 
Provincie sluit een contract met de aannemer en niet met zichzelf als het gaat over SolaRoad. De 
aannemer bepaalt welke techniek en partij wordt toegepast. Die dubbelrol is er niet. Het is collega 
Stigter die ‘de eigenaarsrol’ vervult van het concept SolaRoad. Gedeputeerde Olthof is vanuit zijn rol 
als portefeuillehouder Bereikbaarheid en Mobiliteit ‘eigenaar’ van de infrastructuur. De Provincie 
heeft geen aanbesteding waarvan SolaRoad onderdeel uitmaakt. SolaRoad wordt gekozen door de 
aannemer. Er zijn meerdere aanbieders van zonnefietspadentechniek. Provincie Noord-Holland heeft 
geen direct contact met SolaRoad als zijnde aanbieder van fietspaden.

Na het zomerreces volgt het Financieel Perspectief. Hoe meer de prijzen stijgen, hoe eerder het 
moment komt van keuzes maken. Enerzijds kan aan de inkomstenknop worden gedraaid en 
anderzijds aan de lastenknop.
Subsidies, ook de subsidie Doortrappen, worden over het algemeen goed gebruikt. In 2021 maakte 
een deel van Noord-Holland slechts beperkt gebruik van de subsidie Kleine Infra. De 
subsidieregeling is aangepast, net als de voorwaarden. Daarbij is de Provincie in gesprek met 
gemeenten om te vernemen wat er nodig is om uiteindelijk gebruik te maken van de 
subsidieregeling. Met die gesprekken worden goede resultaten geboekt. Gemeenten moeten 
uiteindelijk ook keuzes maken. Die verantwoordelijkheid kan de Provincie niet overnemen. De 



gemeente moet bereid zijn om er financieel in te stappen. De Provincie probeert de drempel zo laag 
mogelijk te houden.
Gemeenten moeten worden verleid en geholpen om uiteindelijk toch projecten op te pakken. Het is 
geen kwestie van niet willen, maar vaak het ontbreken van capaciteit aan kennis en financiën.
In Coronatijd is getracht de aannemerij te steunen door projecten naar voren te halen. Het is lastig 
om, gezien de krappe arbeidsmarkt en personeelstekort, nu prioriteiten te stellen. Het nu al 
schrappen van projecten is wat voorbarig. Die afweging kan worden gemaakt binnen het iMPI.
Later deze avond komt de commissie nog te spreken over openbaar vervoer. Provinciale Staten 
maken uiteindelijk de keuze als het gaat om de financiën.
MRA Elektrisch dekt niet de lading. Het betreft namelijk de Provincies Noord-Holland, Flevoland en 
Utrecht. Amsterdam als gemeente doet niet mee. Elke gemeente moet per laadpaal een 
verkeersbesluit nemen. Dat kost tijd en capaciteit. In de toepassing van vergunningsaanvragen ziet 
de Provincie nog veel kansen. Ze is in gesprek met gemeenten om dat proces te kunnen versnellen.
Enerzijds wordt de ontwikkeling van de elektrische automarkt in de gaten gehouden. Anderzijds is er 
wel een vraag. Mensen die een elektrische auto aanschaffen, komen naar de gemeente met het 
verzoek om een laadpaal te mogen plaatsen. De gemeente moet vervolgens een procedure starten. 
De Provincie probeert gemeenten te helpen zodat ze eerder kunnen anticiperen. Daar valt veel te 
winnen. Uiteindelijk bepaalt de gemeente waar de laadpalen komen en niet de Provincie.

Tweede termijn:

De heer Terwal (VVD) kreeg geen antwoord op zijn vraag of het niet wenselijk is om de lager 
uitgevallen subsidielasten voor A9 Badhoevedorp te oormerken, zodat het bedrag aan het 
beleidsprogramma Mobiliteit kan worden toegevoegd.

Mevrouw Van Geffen (Liberaal N-H) vroeg om uitleg van het feit dat 165.000 euro verlies wordt 
geleden en dat er dan toch geen geld bij hoeft.

Gedeputeerde Olthof zegt het volgende over de meevaller. Er wordt gesproken en nagedacht over het 
vereenvoudigen en transparant maken van het systeem. Als een meevaller in algemene reserve 
terechtkomt, betekent dit niet dat projecten niet kunnen worden uitgevoerd. Voorkomen moet 
worden dat tegenvallers dan ook maar uit de algemene middelen, in plaats vanuit het budget, 
moeten worden gedekt.

Over het bedrag van 165.000 euro verlies (SolaRoad) zegt de gedeputeerde dat hij zal nakijken hoe 
dit bedrag gefinancierd is. Een schriftelijke reactie volgt.

De voorzitter concludeert dat er geen moties of amendementen zijn aangekondigd. De commissie 
Mobiliteit en Bereikbaarheid adviseert om de voordracht als hamerstuk door te geleiden naar 
Provinciale Staten


